
DEPARTMENT OF FRENCH STUDIES
GRADUATE STUDENT ASSOCIATION
AT LOUISIANA STATE UNIVERSITY



LSUFRENCHCONFERENCE@GMAIL.COM

DEADLINE: January 5, 2018

TOPICS

Topics could include but are not limited to:

- Wanderlust
 - Literary vessels
 - Pilgrimages
 - Expeditions
 - Vagabondage
 - Discoveries
 - Odysseys
-

PRESENTATIONS

Presentations should be between 15 and 20 minutes long.

ABSTRACTS

We accept abstracts of 150-200 hundred words. Abstracts should be accompanied by a short biographical note, including university affiliation and area of study.

FEBRUARY 23RD AND 24TH, 2018
**LITERARY EXPLORATIONS:
WHERE DO WORDS TAKE YOU?**

It is our pleasure to invite you to the 12th annual graduate student conference, organized by the Department of French Studies Graduate Student Association at Louisiana State University, taking place in Baton Rouge, LA, on February 23rd and 24th, 2018.

The theme of the 12th annual graduate student conference is “Literary Explorations: where will words take you?”

Throughout centuries and genres, authors have used literature as a means to transport their readers to a variety of temporal and spatial destinations. These written excursions have inspired people to travel, or imagine places that they cannot physically explore. Jules Verne is just one example of an author who took his readers around the world, down to the center of the Earth and to the farthest reaches of outer space. We are interested in the ways travelling has shaped minds; how it has influenced both the reader and the writer. We are also intrigued by how travel narratives have shaped and influenced the real world (major discoveries, evolution of geography, inventions...) The aim of this conference is to study these adventures as they appear in French and francophone literature.

*“Ah! Young people, travel if you can, and
if you cannot – travel all the same!”*

- Jules Vernes -

KEYNOTE SPEAKERS:

Dr. Francoise LIONNET
(Harvard University)

Dr. Lawrence Kritzman
(Dartmouth College)

DEPARTMENT OF FRENCH STUDIES
GRADUATE STUDENT ASSOCIATION
AT LOUISIANA STATE UNIVERSITY



LSUFRENCHCONFERENCE@GMAIL.COM

DATE LIMITE : 5 janvier 2018

SUJETS

Les sujets abordés peuvent être tirés de cette liste non exhaustive :

- Errance
- Pèlerinages
- Expéditions
- Découvertes
- Odyssées

PRESENTATIONS

Les présentations doivent durer entre 15 et 20 minutes.

RESUMES

Nous acceptons des résumés de 150 à 200 mots. Les résumés doivent être accompagnés d'une courte note bibliographique, incluant l'affiliation universitaire et le domaine d'études.

VENDREDI 23 ET SAMEDI 24 FEVRIER 2018
**EXPLORATIONS LITTERAIRES :
OU LES MOTS VOUS EMMENENT-ILS ?**

Nous avons le plaisir de vous inviter au 12ème colloque annuel d'étudiants, organisée par l'Association des étudiants du Département d'Etudes françaises de l'Université d'Etat de Louisiane, qui aura lieu à Baton Rouge, Louisiane, les 23 et 24 février 2018.

Le thème du 12ème colloque annuel d'étudiants est « Explorations littéraires : où les mots vous emmènent-ils ? »

A travers les siècles et les genres, les auteurs se sont servi de la littérature comme un moyen pour transporter leurs lecteurs vers une variété de destinations temporelles et spatiales. Ces excursions imprimées nous ont inspirés à voyager ou à imaginer ces lieux que nous ne pouvons pas explorer par nous-mêmes. Jules Verne est un exemple d'auteur qui nous a emmenés autour du monde, au centre de la Terre et dans les confins les plus lointains de l'espace. Nous nous intéressons aux façons dont le voyage a façonné les esprits, comment le voyage a influencé à la fois le lecteur mais également l'auteur. Nous sommes également intrigués par l'impact des récits de voyage sur le monde réel (découvertes importantes, évolution de la géographie, inventions...) Le but de cette conférence est d'étudier ces aventures comme elles apparaissent dans la littérature française et francophone.

“Ha ! Jeunes gens, voyagez si vous le pouvez, si vous ne pouvez pas - voyagez quand même !”

- Jules Vernes -

CONFERENCIERS CONFIRMES :

Dr. Francoise LIONNET

(Harvard University)

Dr. Lawrence Kritzman

(Dartmouth College)
